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Orientering og efterretning

a. Love og bekendtgørelser
Bekendtgørelser1, cirkulærer2 og love3

b. Dagsordener/referater
Intet

c. Tidsskrifter, rapporter, information m.v.
Bømerådet fremsender rapport om børns fysiske skolemiljø: "Det er ikke rummet som sådan 
der er rart”

Kingoskolen fremsender: ”Kingo info nummer 1, oktober 2000”

Kulturministeriet fremsender: "Kulturkontakten nr. 6, oktober 2000”

Lindegårdskolen fremlægger: "Lindebladet oktober”
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Skolebestyrelsen fremsender: "Skolebestyrelsen nr. 2, 2000”

Undervisningsministeriet fremsender tidsskrift: "Uddannelse nr. 8, oktober 2000”

Undervisningsministeriet fremsender temahæfte 2: "En konkurrence om rum, form og 
funktion i folkeskolen”

d. Orientering fra sundhedsområdet
Status for ventepatienter på Frederikssund og Hillerød Sygehuse for september 2000

Opgørelse vedr. ventedage færdigbehandlede patienter -  somatik på Hillerød, Frederikssund 
og Øresund Sygehuse

Status for ventepatienter i Frederiksborg Amt for uge 40,2000

e. Brevnyt
Brev af 27. oktober 2000 fra Græsted-Gilleleje Kommune vedrørende støtte til frivilligt social 
arbejde.

f. Ældrerådet
Intet

g. Biblioteket
Danmarks Biblioteksforening fremsender: "Danmarks biblioteker nr. 9, november 2000”

h. Indbydelser til møder, kurser o.s.v.
Invitation til sundhedskonference den 30. november 2000, kl. 9-16.15 på STTC Kursus- og 
Konferencecenter, Allerød Tilmeldingsfrist den 10. november 2000

Kommunernes Landsforening indbyder til 2- dages konference ”Skolerigsdag 2001” den 
31. januar -  1. februar 2001 i Aalborg Kongres & Kultur Center. Tilmeldingsfrist den 22. 
november 2000

Kommunernes Landsforening indbyder til: "Ældrepolitisk dialogkonference” den 23. 
november 2000 på Hotel Nyborg Strand. Tilmeldingsfrist den 13. november 2000

i. Diverse
Status for elevtal 2000/01 opgjort 5/9-00

Lov om styrkelse af den særlige indsats over for børn og unge.
1. januar 2001 træder en ny lov om styrkelse af den særlige indsats over for børn og unge i 
kraft. Loven indebærer følgende:

• Udvidelse af adgang til at anbringe børn uden samtykke
• Underretningspligten omfatter også det ufødte barn
• Støtte- og kontaktpersoner kan bevilges til forældre, når børn anbringes uden for hjemmet
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• Styrkelse af efterværn for unge over 18 år frem til det 22. år. Det drejer sig om unge, der 
har været anbragt uden for hjemmet eller har haft kontaktperson eller personlig rådgiver 
frem til det 18. år. Det bliver desuden muligt at etablere en udslusningsordning.

• Indsats over for utilpassede unge i form af udpegning af kontaktperson til hele familien, 
mulighed for at etablere praktiktilbud, hvor den unge modtager godtgørelse og krav om at 
der udarbejdes planer, når en ung under 18 år har begået voldskriminalitet eller anden 
alvorlig kriminalitet.

• Krav om udarbejdelse af kvalitetsstandarder, der beskriver indhold og udførelse af særlig 
støtte til børn og unge

De økonomiske konsekvenser af loven er svære at gennemskue. Kommunerne bliver 
kompenseret via bloktilskud i et vist omfang. Forvaltningen har vurderet, at det kun i mindre 
omfang vil medføre behov for ekstra bevillinger, men det er vanskeligt at vurdere. Nogle af 
foranstaltningerne har været etableret i Slangerup Kommune som led i en helhedsindsats. Der 
er desuden i den ny lov skabt klar hjemmel til at unge over 18 år skal betale for ophold og 
lommepenge, når de er anbragt, samtidig vil de fa kontanthjælp.

Sundhedsundersøgelse på Kingoskolen.
Sundhedsplejerskerne har gennemført en undersøgelse af børns sundhed på Kingoskolen. De 
konkluderer
• at de fleste elever synes at have et fornuftigt forhold til deres mad og måltider. De er dog 

bekymrede over, at der er elever, der går i skole uden morgenmad selvom det er få.
• At det er et mindretal der drikker meget alkohol, men at det er bekymrende, at der 

overhovedet er nogen, der gør (enkelte i 7. klasse drikker mere end 10 genstande om 
ugen)

• Få elever ryger.

Sundhedsplejerskerne anbefaler, at der udarbejdes en sundhedspolitik vedrørende kost, 
motion, alkohol og tobak på skolen.

Rusmiddelundersøgelse på Kingoskolen.
Ungevejledeme har gennemført en undersøgelse over brug af alkohol og stoffer hos eleverne 
på Kingoskolen. Undersøgelsen viser det samme som sundhedsplejerskernes på 
alkoholområdet, at der er fa der drikker over 5 genstande om ugen og mange der ikke drikker 
særlig meget og ikke jævnligt.
Der er ligeledes få elever, der har prøvet hash og andre stoffer. Men der er nogen. Der er dog 
ganske få, der har et jævnligt forbrug kun 1 har et fast forbrug af hash og 1 et fast forbrug af 
andre stoffer.
De lidt flere unge, der prøver allerede i 7. klasse lidt tidligere end for et par år siden.
Det konkluderes også her, at det er bekymrende, at der er nogen, der har et jævnligt forbrug i 
skolealderen, og at flere prøver stofferne tidligere.
Ungevejledeme samarbejder fortsat med skolen om den forebyggende indsats på området.

Projekt ”Ung -  hvad nu du?”.
Evaluering - rapport.
Susan Svensson, psykolog i Familieafdelingen har lavet en rapport over forløbet af projekt 
”Ung - hvad nu du?” Familieafdelingen fik en bevilling fra Socialministeriet til styrkelse af 
den sociale indsats over for bøm og unge med uhensigtsmæssig adfærd.
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Slangerup Kommune fik en samlet bevilling på 327.000 kroner. Projektet løb over 2 år. 
Pengene blev overvejende brugt til at styrke indsatsen på gadeplan og ungevejledeme deltog i 
en opsamling af erfaringer fra alle projekter i landet i denne periode på dette område. 
Projektet medførte en ekstra indsats på gadeplan, som var medvirkende til at skabe et godt 
grundlag for ungevej ledernes videre arbejde i forhold til målgruppen. Erfaringen blev at de 
største grupper af unge nås ved at tage udgangspunkt i de unges egne netværk, samt yde en 
indsats over for et område, som unge selv har defineret/erkendt, at de har vanskeligheder med 
at håndtere. Det giver mulighed for at yde en fleksibel indsats.
Projektet var også en metodeudvikling af et tæt samarbejde med Familieafdelingen. Det har 
medført, at forvaltningens viden om de unge er blevet større og har resulteret i bedre 
mulighed for at iværksætte relevante foranstaltninger.
Fremtidsmål for ungevejledemes arbejde at fastholde en intensiv indsats mod misbrug og salg 
af euforiserende stoffer, udbygge samarbejdet med de unges netværk herunder med deres 
forældre, fortsætte med enkeltprojekter f.eks. med unge piger med anden etnisk baggrund, 
samt en undersøgelse af brugernes ønsker og behov.

Danmarks Lærerforening fremsender: "Fællesskabets skole Folkeskolen -  den vigtigste 
samfundsinstitution”

Udlændingestyrelsen fremsender brev af 29. september 2000 vedrørende meddelelse om 
fastsættelse af kommunekvoter i Frederiksborg Amt

133. Økonomirapportering

Regnskabsrapport for oktober vil forelægge på mødet.

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. november 2000
Taget til efterretning.

134. Ny Børnehave - navngivning
Sagsnr.: 100001112 
loha

Sagsfremstilling
Forvaltningen foreslår, at den nye integrerede institution, der skal placeres i Hauge 
Møllegårds området, kommer til at hedde "Børnehuset Møllen". Vejene i området hedder 
henholdsvis Mølledammen, Mølleengen, Møllehaven og Møllevangen.

Forslag til beslutning
at udvalget tager stilling til, hvad den nye institution skal hedde.

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. november 2000
Navnet "Børnehuset Møllevang" godkendt.

135. Takster for børnepasning i 2001
Sausnr.: 100002211 
loha
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Sagsfremstilling
I forbindelse med Byrådets godkendelse af budgettet for 2001 er der beregnet følgende takster 
for børnepasning i år 2001:

Takst 2000 (kr.) Takst 2001 (kr.)
Dagpleje 48 timer 1.858 1.983
Dagpleje 32 timer 1.239 1.322
Integreret plads 2.586 2.720
Bømehave/skov-
bømehave

1.361 1.431

Børnehuset
Sælen

730 860

Der betales i 12 rater.

Prisen for en integreret plads afspejler de reelle udgifter, og prisen ligger på niveau med 
taksten i andre kommuner med tilsvarende tilbud.

SFO Takst 1/1-00 (kr.) Takst 1/1- 
2001 (kr.)

Bh.kl -  3.klasse 
Morgenmodul incl. 
Ferie

478 510

Bh.kl -  3.klasse 
Morgenmodul og 
eftermiddag til kl. 17.00 
incl. Ferie

957 1.021

Bh.kl -  3.klasse 
Morgenmodul og 
eftermiddag til 
Kl. 15.00 incl. Ferie

638 681

Bh.kl- 3 .klasse 
Eftermiddag til kl. 17.00 
incl. Ferie

744 794

Der betales i 11 rater.

Juniorklub Takst 1/1-00 (kr.) Takst 1/1-2001
(kr.)

4 .-5 . klasse 
Eftermiddag til kl. 17.00 
incl. Ferie

638 681

Der betales i 11 rater.
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Førindskrivning
SFO

Takst 1/1-00 (kr.) Takst 1/1-2001 
(kr.)

Kommende bhv.kl. L250 1.334

Forslag til beslutning
At udvalget indstiller taksterne for børnepasning i 2001 til godkendelse.

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. november 2000
Forslag til beslutning anbefales.
May Andersen giver udtryk for at taksten for dagpleje og børnehaver er for høj.

136. Skolebuskørsel
Sagsnr.: 100002132 
bekr

Sagsfremstilling
Forvaltningen har modtaget forældreklager over skolebussen, idet forældrene er af den 
opfattelse, at skolebussen er for "overlæsset”.

På baggrund af disse henvendelser har forvaltningen bedt busselskabet ”Sims Turist” -  
Frederikssund -  om en optælling over brugere af skolebussen. Sims Turist har herefter 
meddelt forvaltningen, at der ikke er for mange brugere i henhold til gældende regler for, hvor 
mange bøm, der må benytte skolebussen. Dog blev det konstateret, at der var mange elever, 
der benyttede skolebussen uden gyldigt skolebuskort. Denne gruppe af elever er nu blevet 
bedt om at anskaffe gyldigt buskort eller købe en billet/månedskort til skolebussen, hvilket 
ikke tidligere har været fast praksis.

Det skal oplyses, at Slangerup Kommunes skolebus kører på HT's koncessionsaftale, hvilket 
betyder:

at kørslen er optaget i HT's køreplan under rute 493 
at HT's regler for passagerbefordring er gældende 
at skolebussen medtager betalende passagerer - som øvrige HT busser 
at alle passagerer skal være i besiddelse af gyldig billet eller kort

Børnene opfylder ikke betingelserne for skolebuskort i henhold til afstandskriterierne 
ifølge folkeskoleloven.
Vejstrækningen er klassificeret trafikfarlig for elever op til 7. klasse.

Forældrene gør i klagen opmærksom på, at vejforholdene fra hjem til skole er meget dårlige. 
Ligeledes henvises til, at eleverne fra Uvelse får tildelt buskort jf. lov om elevernes sikkerhed 
i trafikken.

Forældrene anmoder Borger og Virksomhedsudvalget om at tildele deres bøm et gyldigt 
buskort.
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Forslag til beslutning
At udvalget tager stilling til ansøgningen.

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. november 2000
Nuværende praksis for tildeling af buskort fastholdes. Sagen fremsendes til Teknisk Udvalg 
med henblik på evt. revurdering af trafiksikkerheden på skolevejene. Såfremt det er muligt 
fastsættes prisen for passagerer uden buskort til klippekortpris p.t. kr. 4,00 pr. tur.

137. Uvelse Klubhus
Sausnr.: 100001721 
pech

Sagsfremstilling
Uvelse Ungdomsklub har tidligere haft egne lokaler i kælderen på Uvelse Skole. I forbindelse 
med skolens ombygning blev disse lokaler inddraget til skolens aktiviteter ud fra en 
planlægning, at ungdomsklubben fremover skulle indpasses i Uvelse Fritids Center.
Dette har imidlertid ikke kunne lade sig gøre uden yderligere tilbygning til fritidscentret. 
Herefter har der været forslag fremme om, at ungdomsklubben kunne benytte klubhuset under 
forudsætning af, at Uvelse Idrætsforenings aktiviteter overflyttes til fritidscentret.
Samtidig er der fremsat forslag om, at Uvelse Børnehave kunne benytte klubhusets lokaler 
som aflastning i dagtimerne, da børnehaven i årene fremover vil have overbelægning.

På denne baggrund havde Borger og Virksomhedsudvalget en drøftelse med repræsentanter 
fra bestyrelsen for Uvelse Idrætsforening. Her blev der givet udtryk for, at alle idrætsgrene, 
der har basislokale i klubhuset - med undtagelse af fodboldafdelingen kunne overflyttes til 
fritidscentret. UIF fremførte, at der ikke ville være omklædningskapacitet nok i fritidscentret, 
såfremt fodboldafdelingen også overflyttes, og det var vigtigt for det fortsatte klubliv, at 
fodboldafdelingen kunne beholde sine nuværende lokaler. Det var i øvrigt UIF's opfattelse, at 
lokaler til ungdomsklubben måtte indpasses i Uvelse Fritids Center.

Forslag til beslutning
at udvalget tager stilling til klubhusets fremtidige benyttelse 

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. november 2000
Udvalget foreslår, at nuværende aktiviteter i Uvelse Klubhus i forbindelse med UFC's 
færdiggørelse overflyttes hertil. Lokalerne i Uvelse Klubhus indrettes herefter til Uvelse 
Ungdomsklub samt aflastning for Uvelse Børnehaves kapacitetsproblem. Inden endelig 
stillingtagen til ændret anvendelse og fremsendelse til byrådet anmodes Uvelse 
Idrætsforening, Uvelse Fritidscenter, Uvelse Børnehave, Uvelse Ungdomsklub samt eventuelt 
Uvelse Multicenter om en udtalelse.

138. Brugerindflydelse ved Sundhedscentret
Saasnr.: 100001106 
pech

Sagsfremstilling
Borger og Virksomhedsudvalget besluttede på sit møde 8. august, at der skulle arbejdes 
videre med etablering af en egentlig bestyrelse på Sundhedscentret. Udvalget ville afvente
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materiale fra ministeriet forinden endelig stillingtagen til bestyrelsens udformning og 
beføjelser. Udvalget ønskede samtidig at tilkendegive, at der så vidt muligt skulle være 
repræsentanter fra medarbejderne, ledelsen, ældrerådet, pårørende/brugeme og byrådet i en 
kommende bestyrelse.

Med henvisning til eksistemde brugerindflydelse kan det oplyses, at Ældrerådet er et 
uafhængigt organ, der ifølge Servicelovens §30 har til formål, at "Ældrerådet rådgiver byrådet 
i ældrepolitiske spørgsmål og formidler synspunkter mellem borgerne og byrådet om 
lokalpolitiske spørgsmål, der vedrører de ældre.
Endvidere har Byrådet en forpligtigelse til at høre Ældrerådet om alle forslag, der vedrører 
ældre.
I vejledningen om Ældrerådenes funktion er anført, at "Ældrerådet skal sikre, at dialogen og 
samarbejdet mellem de ældre og byrådet udbygges. Ældre skal have mulighed for at drøfte og 
følge indholdet og udformningen af kommunens ældrepolitik”.
Det vil således være helt naturligt og i god forlængelse af denne dialog, at Ældrerådet tilføjes 
den kompetence, at Ældrerådet indgår en aftale med byrådet om, hvordan tilsynet i 
kommunen skal tilrettelægges såvel organisatorisk som indholdsmæssigt.

Kommunernes Landsforening har i et forslag til forbedret tilsyn med plejehjem foreslået 
følgende:

1. Som et uvildigt, eksternt tilsyn skal det tidligere embedslægetilsyn genindføres for at sikre 
tilsynet med de sundhedsmæssige forhold
2. For at sikre et tilsyn i dialog med dem, det handler om, skal kommunalbestyrelsen aftale 
med kommunens Ældreråd, hvordan det lokale tilsyn skal tilrettelægges.
3. For at sikre den daglige kvalitet i alle døgnets 24 timer i hele året vil Landsforeningen 
udsende en vejledning til kommunerne og Ældrerådene med beskrivelse af 
tilsynsforpligtigelsen og af forskellige muligheder for tilrettelæggelse af tilsynet.

Som illustration på, hvordan en aftale om tilrettelæggelse af tilsynet på plejehjem kunne se 
ud, er givet følgende eksempel:

Plejehjemsråd:
Ældrerådet og byrådet aftaler, at der etableres et plejehjemsråd på det enkelte plejehjem.
I plejehjemsrådet deltager repræsentanter fra plejehjemmets ledelse, fra personalet, fra 
beboere, fra pårørende samt fra eventuelle frivillige organisationer/borgere, der har 
tilknytning til lokalområdet/institutionen.
Hermed skabes en dialog mellem en bred kreds af parter, der har interesse i plejehjemmets 
drift og beboernes trivsel.
Plejehjemsrådet får en rådgivende kompetence overfor lederen af institutionen. Byrådet har 
ansvaret for afvejningen mellem service og skatteudskrivning, og har derfor gennem sine 
beslutninger prioriteret service og budget for institutionen.
Plejehjemsrådet har f.eks. 4-6 ordinære møder årligt. Hertil kommer, at det er aftalt, at der 
skal være et årligt møde med repræsentanter fra byrådet.
På de ordinære møder drøfter plejehjemsrådet forslag til forbedringer samt ledelsens 
opfølgning på klager og på anden måde kritik, der er rejst af plejehjemmet.
På det årlige møde med repræsentanter fra byrådet sættes fokus på de forhold, som beboere, 
pårørende, "frivillige” og medarbejdere ønsker at drøfte. Baggrunden kan eksempelvis være
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en konkret opfølgning på de fastlagte kvalitetsmål for institutionen eller resultaterne af en 
undersøgelse, der er foretaget af nogle særlige forhold på plejehjemmet. Det kan også være et 
ønske om forbedring af plejeforhold, træningstilbud eller aktiviteter, som man ikke synes, at 
ledelsen har vist tilstrækkelig forståelse for.
Hvis byrådets repræsentanter oplever, at ledelsen ikke i tilstrækkelig grad gør en indsats for at 
sikre den ønskede kvalitet, så vil repræsentanterne have en pligt til at informere byrådet om 
dette.

Forvaltningen kan til dette forslag tilføje, at hvis byrådet ønsker denne model, kan 
plejehjemsrådet/bestyrelsen udvides med repræsentanter for byrådet/Ældrerådet.

Socialministeriet oplyser, at der inden jul kommer et konkret initiativ på området fra 
ministeriet.

Forslag til beslutning
at udvalget tager stilling til det videre forløb i sagen 

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. november 2000
Forvaltningen udarbejder oplæg til vedtægter for en bestyrelse for Sundhedscentret til 
udvalgets møde i januar 2001.

139. Beboernes egenbetaling på Sundhedscentret
Sagsnri 100001106 
pech

Sagsfremstilling
Der er en del pårørende/beboere, som har undret sig over størrelsen af de varme og eludgifter, 
som beboerne på Sundhedscentret afkræves.

Det er den generelle holdning, at udgifterne er for høje i.f.t. boligernes størrelse.

Forvaltningen har via henvendelse til en række kommuner faet bekræftet, at afregningerne er 
relative store, når der sammenlignes med lignende boligstørrelser i disse kommuner.

Afregningerne for el og varme foretages imidlertid efter gældende retningslinier for opgørelse 
og fordeling af energiforbrug på plejecentre.

Udover obligatoriske ydelser som husleje, el og varme, betaler beboerne også for valgfrie 
ydelser som kost, leje af linned, vask af tøj m.v.

I forbindelse med prisfastsættelsen af disse ydelser, er det med baggrund i de høje el- og 
varmepriser, valgt at fastsætte disse betydeligt lavere end den reelle kostpris, for derved at 
kompensere for de høje el- og varmeudgifter. Som eksempel udgør beboernes nuværende 
betaling for kost under 50% af den reelle kommunale kostpris.

At der på nogle områder opkræves en lavere pris skyldes, at loven henstiller til, at en beboer, 
der kun har sin folkepension, når alle udgifter er betalt, som minimum skal have et beløb
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tilovers svarende til det hidtidige lommepengebeløb, som i 2000 prisniveau udgør 813,- pr. 
mdr.

Med udgangspunkt i de nuværende samlede takster, kan det faktiske rådighedsbeløb for en 
beboer på Sundhedscentret, beregnes til 2.051 kr. pr. mdr,.
Dette tal er højere end i de kommuner, der er foretaget en sammenligning med.

Da den nuværende samlede egenbetaling vurderes rimelig, kunne der foreslås en omfordeling 
af beboernes egenbetaling således, at betaling for varme og el blev mere rimelig og 
eksempelvis kostpriserne blev lidt højere - dog således, at omfordelingen som minimum blev 
udgiftsneutral for den enkelte beboer og Slangerup Kommune.

Planlægningskontoret har udarbejdet et notat, der viser de foreslåede ændringer, som 
indstilles at gælde fra 1. januar 2001.

Forslag til beslutning
at udvalget tager stilling til forslaget

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. november 2000
Forslaget godkendt.

140. Ombygning/modernisering af Sundhedscenter
Sausnr.: 100001106 
pech

Sagsfremstilling
Borger og Virksomhedsudvalget drøftede på sit møde den 10. oktober en række spørgsmål af 
betydning for den videre planlægning om ombygning og modernisering af boligerne på 
Sundhedscentret 
Udvalget foreslog følgende:

1. Der tilstræbes en kapacitet efter moderniseringen på 45 plejeboliger fordelt på 27 
somatiske boliger, 12 dementboliger og 6 korttidsboliger. Endvidere foretages en 
modernisering af de beskyttede boliger.

2. I forbindelse med moderniseringen overgår såvel centerboliger som beskyttede boliger til 
almene plejeboliger i kommunalt regi.

3. Der antages konsulentbistand til rådgivning omkring overgang til almene plejeboliger og 
økonomiske konsekvenser heraf.

4. Moderniseringen sker med udgangspunkt i principperne i Mangor og Nagels skitseforslag. 
Af hensyn til funktionen for såvel beboere og personale samt driftsøkonomisk anses det 
for hensigtsmæssigt, at ”De Gamles Hjem” nedrives og der opføres ny etplansbygning til 
afdelingen for demente.

5. Salg af boliger til udenbys borgere bortset fra borgere med nære slægtninge i Slangerup 
Kommune nedjusteres i forbindelse med budgetlægningen i de kommende år.

Inden endelig stillingtagen til ovenstående skulle forslaget fremsendes til orientering og evt. 
udtalelse i Ældrerådet. Endvidere er forslaget drøftet med Ældrerådet på det koordinerende 
fællesrådsmøde den 7. november.
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Forslag til beslutning
at udvalget på baggrand af mødet med Ældrerådet fremkommer med indstilling til byrådet

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. november 2000
Udvalgets forslag af 10. oktober 2000 indstilles til godkendelse.
May Andersen afventer den planlagte besigtigelse i Fåborg før stillingtagen.

141. Fordeling af økonomisk ramme til folkeoplysning
Sagsnr: 100001383 
dool

Indledning
Udvalget bedes tage stilling til fordeling af den økonomiske ramme til folkeoplysning for 
2001

Sagsfremstilling
Byrådets godkendte budget for 2001 fremviser en økonomisk ramme til folkeoplysning på kr. 
2.100.110 i udgifter og indtægter på kr. 177.110.
Forvaltningen har udarbejdet følgende forslag til fordeling af den samlede økonomiske 
ramme til folkeoplysning:

Fælles formål (pedelbistand m.v.) kr. 160.000
Nye initiativer 5% puljen kr. 61.000
Undervisningsrammen kr. 875.000
Mellemkommunal indbetaling kr. - 200.000
Aktiviteter- herunder Uv. u.klub kr. 524.000
Lokale-/driftstilskud kr. 503.000
Til rådighed i 2001 kr. 2.123.000

kr. -200.000

Folkeoplysningsudvalget har på sit møde den 24. oktober 2000 anbefalet forslaget.

Forslag til beslutning
At udvalget godkender fordelingen af den økonomiske ramme til folkeoplysning for 2001.

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. november 2000
Godkendt.

142. Ansøgning om sponsorstøtte til Slangerup Biograf
Sausnr.: 100002085 
pech

Indledning
Slangerup Bio's Venner fremsender ansøgning om sponsorstøtte til etablering af nye stole i 
biografen.

Sagsfremstilling
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Slangerup Bio udskifter 108 gamle og slidte stole, og har til formålet etableret et projekt 
"Slangerupstol". Virksomhederne tilbydes køb af stole til kr. 1000 pr. stol - og far herefter sat 
en plade med firmanavn på stoleryggen. Sponsorerne, der støtter projektet vil samtidig fa god 
pressedækning i biografen.
Forvaltningen kan oplyse, at der resterer kr. 51.000 på kontoen for øvrige kulturelle midler.

Forslag til beslutning
at udvalget tager stilling til ansøgningen

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. november 2000
Udvalget ønsker ikke at være sponsor til indkøb af nye stole, men som påskønnelse af det 
gode initiativ og det store arbejde der i øvrigt udføres vedtog udvalget at yde et tilskud på kr. 
5.000,-.

143. Uddeling af lederpris
Sausnr.: 100002212 
dool

Indledning
En gang årligt uddeles en lederpris til en person, som i en årrække har virket som ulønnet 
foreningsleder, instruktør eller træner i en af kommunens foreninger, eller har udført andet 
frivilligt, humanitært, kulturelt arbejde i andre lokale foreninger i kommunen.

S agsfr emstilling
Der er indkommet forslag fra 8 foreninger i Slangerup Kommune på personer, der i følge 
foreningernes beskrivelser har gjort et stykke arbejde, der gør dem fortjent til årets lederpris. 
Lederprisen overrækkes ved en reception den, 17. november 2000, kl. 17.30 i Raadsalen.

I følge retningslinier for modtagelse aflederpris er der mulighed for at indstille to personer.

Bilau med et kort resume over de indkomne forsiae og en o ver si ut over, hvem der tidli uere 
har modtauet prisen er indlagt i arkivet.

Forslag til beslutning
At udvalget tager stilling til, hvem der skal modtage årets lederpris.

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. november 2000
Lederpris tildeles Kate Saysette og Jørgen Brodt.

144. Mødekalender for Borger og Virksomhedsudvalget for 2001
Sausnr.: 100001992 
basi

Indledning
Ifølge §8 og § 20 i Lov om kommunernes styrelse træffer Byrådet, Økonomiudvalget og 
fagudvalgene beslutning om mødeplan for et år ad gangen.
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Forslag til mødekalender for 2001 fremlægges til behandling i Teknisk Udvalg 1. november 
2000, i Borger og Virksomhedsudvalget den 7. november 2000, i Økonomiudvalget den 16. 
november 2000 og i Byrådet den 22. november 2000.

Fastsættelse af mødedatoeme i Borger og Virksomhedsudvalget følger hovedreglen med 2. 
tirsdag i måneden kl. 15.00 i Raadsalen, med følgende undtagelser:
• Intet møde i juli måned.
• Mødet i december er flyttet til den 4. december for at undgå afholdelse af byrådsmøde 

mellem jul og nytår

Den 09.01.2001 
Den 13.02.2001 
Den 13.03.2001 
Den 10.04.2001 

Den 08.05.2001 
Den 12.06.2001 

Den 14.08.2001 
Den 11.09.2001 

Den 09.10.2001 
Den 13.11.2001 
Den 04.12.2001

Der henvises i øvrigt til udkast til samlet mødekalender for 2001.

Forslag til beslutning
Det anbefales, at udvalget godkender forslag til mødekalender for 2001.

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. november 2000
Godkendt -  dog således at mødet d. 10.4 flyttes til d. 3.4.

Mødet slut kl.: 18.30

Eventuelt

Meddelelser til pressen
Minus pkt. 143.
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